

## 食品政策与法规月报(十月)

# Food Industry Policy and Regulation Newsletter (October 2018)



2018-10-31

技术支持中食安信(北京)信息咨询有限公司 Technical Support Antion (Beijing) Information Consulting Co.,Ltd.

## 目录 Table of Contents

标法动态	1
国务院关于在全国推开"证照分离"改革的通知	1
中华人民共和国国家标准公告 (2018 年第 13 号)	
公布货物进口许可证件申领和通关无纸化作业有关事项的公告	
国家市场监督管理总局办公厅关于征求《强制性国家标准管理办法(征求意见稿)》意见	
函	
— 国务院关于印发优化口岸营商环境促进跨境贸易便利化工作方案的通知	1
农业农村部办公厅关于做好非洲猪瘟实验室检测工作的通知	
政府监管	2
市场监管总局关于 39 批次食品不合格情况的通告〔2018 年 第 35 号〕	2
市场监管总局关于 24 批次食品不合格情况的通告 〔2018 年 第 36 号〕	2
市场监管总局关于 22 批次食品不合格情况的通告〔2018 年 第 37 号〕	2
2018年8月未准入境的食品化妆品信息	2
风险预警	3
· •	
美召回 3000 多吨牛肉 或受沙门氏菌污染	
辽宁省鞍山市发生非洲猪瘟疫情	
辽宁省大连市发生非洲猪瘟疫情	
天津市蓟州区发生非洲猪瘟疫情	
辽宁省鞍山市排查出非洲猪瘟疫情	
辽宁省铁岭市、盘锦市排查出非洲猪瘟疫情	
浙江省台州市发生非洲猪瘟疫情	
湖南省益阳市和常德市排查出非洲猪瘟疫情	
皓月品牌牛肉被冒充 检出瘦肉精	
英国苏格兰农场发现一例疯牛病 当局介入调查	4
行业资讯	4
青海牦牛肉产值 2025 年将提至 90 亿	4
阿根廷成中国牛肉主要进口来源国 去年出口量约 10 万吨	
青海省对 14 家定点牛羊屠宰场 肉品质量进行抽检	
澳洲计划加强对中国销售肉类	
牛肉进口大幅增加 国内养殖户如何应对?	
国家统计局:前三季度中国猪牛羊禽肉产量 6007 万吨	
法国牛排 17 年后重返中国餐桌	
龙大肉食三季度现业绩拐点 全产业链布局穿越行业周期	
伊赛牛肉 2018 年第三季度营收同比增长 28.64%	
STANDARDS & REGULATIONS	7
THE STATE COUNCIL NOTIFICATION ON PROMOTION FOR THE "SEPARATION OF CERTIFICATE AND LICENSE" ACROSS THE COUNTRY	_
LICENSE ACKUSS THE COUNTRY	/

Announcement of the National Standards of the People's Republic of China (No. 13 of	
2018)	7
ANNOUNCEMENT OF THE MATTERS RELATED TO THE PAPERLESS OPERATION OF APPLICATION FOR	_
IMPORT LICENSE AND CUSTOMS CLEARANCE OF GOODS	7
LETTER FROM THE SAMR ON THE SOLICITING OPINIONS ON THE MANAGEMENT MEASURES FOR	_
MANDATORY NATIONAL STANDARDS (DRAFT FOR COMMENT)	/
THE STATE COUNCIL NOTIFICATION ON PRINTING AND DISTRIBUTING THE WORK PLAN OF	
OPTIMIZING THE PORT BUSINESS ENVIRONMENT TO PROMOTE THE FACILITATION OF CROSS-BORDER	
TRADE	
THE OFFICE OF MOA NOTIFICATION ON DOING WELL IN LABORATORY TESTING OF AFRICAN SWINI	
Fever	8
GOVERNMENT SUPERVISION	. 8
SAMR NOTIFICATION ON 39 BATCHES OF UNQUALIFIED FOOD (No.35 of 2018)	8
SAMR NOTIFICATION ON 24 BATCHES OF UNQUALIFIED FOOD (No.36 of 2018)	8
SAMR NOTIFICATION ON 22 BATCHES OF UNQUALIFIED FOOD (No.37 of 2018)	8
FOOD AND COSMETICS INFORMATION NOT APPROVED FOR ENTRY IN AUGUST 2018	9
FOOD RISKS & ALERTS	. 9
AMERICA HAS RECALLED MORE THAN 3,000 TONS OF BEEF WHICH MAY BE CONTAMINATED WITH	
SALMONELLA	
AN AFRICAN SWINE FEVER OCCURRED IN ANSHAN CITY OF LIAONING PROVINCE	
AN AFRICAN SWINE FEVER OCCURRED IN ANSHAN CITY OF LIAONING PROVINCE	
AN AFRICAN SWINE FEVER OCCURRED IN JIZHOU DISTRICT OF TIANJIN CITY	
AN AFRICAN SWINE FEVER OCCURRED IN ANSHAN CITY OF LIAONING PROVINCE	
AN AFRICAN SWINE FEVER OCCURRED IN TIELING CITY AND PANJIN CITY OF LIAONING PROVINCE.	
AN AFRICAN SWINE FEVER OCCURRED IN TAIZHOU CITY OF ZHEJIANG PROVINCE	
AN AFRICAN SWINE FEVER OCCURRED IN YIYANG CITY AND CHANGDE CITY OF HUNAN PROVINCE	
HAOYUE BRAND BEEF WAS PRETENDING, IN WHICH CLENBUTEROL HAS BEEN DETECTED	
AUTHORITIES INVESTIGATED A CASE OF BOVINE SPONGIFORM ENCEPHALOPATHY AT A FARM IN	10
SCOTLAND	11
INDUSTRY NEWS	11
THE OUTPUT VALUE OF YAK IN QINGHAI WILL RISE TO 9 BILLION BY 2025	11
ARGENTINA BECAME MAJOR SOURCE OF BEEF IMPORT IN CHINA, EXPORTING ABOUT 100,000 TONS	;
LAST YEAR	11
THE QUALITY OF MEAT FROM 14 DESIGNATED CATTLE AND SHEEP SLAUGHTERHOUSES WERE TEST	
IN QINGHAI PROVINCE	11
AUSTRALIA PLANS TO BOOST SALES OF MEAT TO CHINA	11
HOW DO DOMESTIC FARMERS COPE WITH A GREAT GROWTH IN BEEF IMPORTS?	12
THE STATE STATISTICS BUREAU: THE OUTPUTS OF CHINA'S PIG, CATTLE, SHEEP AND POULTRY WAS	
60.07 MILLION TONS IN THE FIRST THREE QUARTERS	12
FRENCH STEAK RETURNS TO CHINESE TABLE AFTER 17 YEARS	12
LANZHOU COMPREHENSIVE BONDED AREA OF NEW DISTRICT FIRST LABORATORY TESTED IMPORTS	ΞD
BEEF GOT ACCESS	12
MORE THAN ONE MILLION TONS OF MEAT WAS IMPORTED IN THE FIRST THREE QUARTERS OF	

ABOUT ANTION	14
YISAI BEEF'S REVENUE IN THE THIRD QUARTER INCREASED BY 28.64% YEAR-ON-YEAR	13
INDUSTRIAL CHAIN LAYOUT ACROSS THE INDUSTRY CYCLE	13
LONGDA MEAT COMPANY'S PERFORMANCE IN THIRD QUARTER OCCURS TURNING POINT, THE	IE FULL
TIANJIN PORT	13

#### 标法动态

#### 国务院关于在全国推开"证照分离"改革的通知

第一批全国推开"证照分离"改革的事项名称包括动物防疫条件合格证核发、食品(含食品添加剂)生产许可、口岸卫生许可证核发等106项。(国务院 2018-10-10) http://www.gov.cn/zhengce/content/2018-10/10/content\_5329182.htm

#### 中华人民共和国国家标准公告 (2018 年第13号)

国家市场监督管理总局、国家标准化管理委员会批准《天然植物饲料原料通用要求》等 23 项国家标准和46 项国家标准外文版。(国家标准化管理委员会 2018-10-10)

http://std.sacinfo.org.cn/gnoc/queryInfo?id=9CD005D3AD4F174288779A473DAD73BB

#### 公布货物进口许可证件申领和通关无纸化作业有关事项的公告

自 2018 年 10 月 15 日起,在全国范围内对属于自动进口许可管理的货物和属于进口许可证管理的货物(除消耗臭氧层物质以外)实行进口许可证件申领和通关作业无纸化。(商务部 2018-10-12)

http://www.mofcom.gov.cn/article/b/c/201810/20181002794907.shtml

### 国家市场监督管理总局办公厅关于征求《强制性国家标准管理办法(征求意见稿)》意见的 函

国家市场监督管理总局标准技术管理司起草了《强制性国家标准管理办法(征求意见稿)》。意见反馈截止时间为 2018 年 11 月 16 日。(国家市场监管总局 2018-10-15) http://samr.saic.gov.cn/gg/201810/t20181015\_276287.html

#### 国务院关于印发优化口岸营商环境促进跨境贸易便利化工作方案的通知

精简进出口环节审批监管事项,施行监管证件全部网上申报、网上办理,优化口岸通关流程和作业方式,提高口岸物流服务效能。(国务院 2018-10-19)

http://www.gov.cn/zhengce/content/2018-10/19/content\_5332590.htm

#### 农业农村部办公厅关于做好非洲猪瘟实验室检测工作的通知

为及时发现非洲猪瘟疑似疫情,进一步做好样品检测工作,现就非洲猪瘟实验室检测有关事项补充通知如下:一、承担检测任务实验室范围;二、严格开展实验室活动;三、及时报送检测结果;四、其他有关要求。(农业农村部 2018-10-26)

http://www.moa.gov.cn/gk/tzgg\_1/tfw/201810/t20181026\_6161573.htm

#### 政府监管

#### 市场监管总局关于 39 批次食品不合格情况的通告〔2018 年 第 35 号〕

国家市场监督管理总局组织抽检肉制品,食用油、油脂及其制品,水产制品和食用农产品等4类食品1050批次样品。其中肉制品共抽检362批次,不合格样品8批次。(国家市场监管总局2018-10-16)

http://samr.saic.gov.cn/tg/201810/t20181016\_276298.html

#### 市场监管总局关于 24 批次食品不合格情况的通告 [2018 年 第 36 号]

国家市场监督管理总局组织抽检肉制品,食用油、油脂及其制品和食用农产品等3类食品588批次样品。其中肉制品共抽检73批次,不合格样品1批次。(国家市场监管总局2018-10-23)

http://samr.saic.gov.cn/tg/201810/t20181023\_276376.html

#### 市场监管总局关于 22 批次食品不合格情况的通告〔2018 年 第 37 号〕

国家市场监督管理总局组织抽检食用油、油脂及其制品,肉制品,豆制品和食用农产品等4类食品744批次样品。其中肉制品共抽检253批次,不合格样品13批次。(国家市场监管总局2018-10-30)

http://samr.saic.gov.cn/tg/201810/t20181030\_276571.html

#### 2018年8月未准入境的食品化妆品信息

2018 年 8 月,检出不合格食品 173 批。其中来自巴西的 7 批次冷冻去骨牛肉,货证不符;来自乌拉圭的 1 批次冷冻牛气管,未获检验检疫准入。(海关总署 2018-10-30) http://www.customs.gov.cn/customs/jyjv/jckspag/fxyj/2061808/index.html

#### 风险预警

#### 美召回 3000 多吨牛肉 或受沙门氏菌污染

美国农业部食品安全及检验局 4 日发布声明说, 肉类加工企业 JBS 生产的近 700 万磅(约 3135 吨)牛肉制品或受沙门氏菌污染, 因此予以召回。(新华网 2018-10-05) http://www.xinhuanet.com/world/2018-10/05/c\_1123520991.htm

#### 辽宁省鞍山市发生非洲猪瘟疫情

农业农村部新闻办公室 10 月 9 日发布,辽宁省鞍山市发生生猪非洲猪瘟疫情。该养殖户存栏生猪 460 头、发病 160 头、死亡 160 头。(农业农村部 2018-10-09) http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\_1/yqfb/201810/t20181009\_6159866.htm

#### 辽宁省大连市发生非洲猪瘟疫情

农业农村部新闻办公室 10 月 11 日发布,辽宁省大连市发生生猪非洲猪瘟疫情。该养殖场存栏生猪 1353 头、发病 20 头、死亡 11 头。( 农业农村部 2018-10-11 ) http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl 1/yqfb/201810/t20181011 6160530.htm

#### 天津市蓟州区发生非洲猪瘟疫情

农业农村部新闻办公室 10 月 12 日发布,天津市蓟州区发生生猪非洲猪瘟疫情。该养殖户存栏生猪 639 头、发病 292 头、死亡 189 头。( 农业农村部 2018-10-12 ) http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\_1/yqfb/201810/t20181012\_6160713.htm

#### 辽宁省鞍山市排查出非洲猪瘟疫情

农业农村部新闻办公室 10 月 12 日发布,辽宁省鞍山市再次排查出生猪非洲猪瘟疫情。 该养殖户存栏生猪 120 头、发病 88 头、死亡 72 头。( 农业农村部 2018-10-12 ) http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\_1/yqfb/201810/t20181012\_6160706.htm

#### 辽宁省铁岭市、盘锦市排查出非洲猪瘟疫情

农业农村部新闻办公室 10 月 16 日发布,辽宁省铁岭市和盘锦市排查出生猪非洲猪瘟疫情。其中,铁岭市开原市庆云堡镇一养殖专业合作社存栏生猪 6640 头,发病 50 头,死亡 14 头;盘锦市大洼区清水镇一养殖场存栏生猪 4323 头,发病 1030 头,死亡 1030 头;盘锦市大洼区王家街道一养殖场存栏生猪 3223 头,发病 31 头,死亡 20 头。(农业农村部 2018-

http://www.moa.gov.cn/gk/vjgl 1/vqfb/201810/t20181016 6160819.htm

#### 浙江省台州市发生非洲猪瘟疫情

农业农村部新闻办公室 10 月 22 日发布,浙江省台州市发生生猪非洲猪瘟疫情。该养殖专业合作社存栏生猪 2280 头、发病 56 头、死亡 56 头。(农业农村部 2018-10-22) http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\_1/yqfb/201810/t20181022\_6161202.htm

#### 湖南省益阳市和常德市排查出非洲猪瘟疫情

农业农村部新闻办公室 10 月 23 日发布,湖南省益阳市和常德市排查出生猪非洲猪瘟疫情。位于桃江县的养殖场存栏生猪 546 头、发病 44 头、死亡 17 头;位于桃源县的养殖场存栏生猪 268 头、发病 208 头、死亡 31 头。(农业农村部 2018-10-23) http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\_1/yqfb/201810/t20181023\_6161270.htm

#### 皓月品牌牛肉被冒充 检出瘦肉精

事情的真相是超市的一名经营者将在街头买到的牛肉冒充皓月牛肉出售,此后,该牛肉在抽检过程中被检测出含有瘦肉精成分。(新文化报 2018-10-24) http://enews.xwh.cn/shtml/xwhb/20181024/328653.shtml

#### 英国苏格兰农场发现一例疯牛病 当局介入调查

近日,英国苏格兰阿伯丁郡境内的一家农场发现了一例疯牛病,这是十年来苏格兰首次发现疯牛病例,也是自2015年以来,英国确认的首例疯牛病例。(中新网2018-10-29) http://www.chinanews.com/gj/2018/10-29/8662630.shtml

### 行业资讯

#### 青海牦牛肉产值 2025 年将提至 90 亿

青海省农牧厅副厅长徐宏伟介绍,力争到 2025 年,青海牦牛肉产值从 70 亿元提高到 90 亿元。(中国食品安全报 2018-10-09)

http://paper.cfsn.cn/content/2018-10/09/content 68348.htm

#### 阿根廷成中国牛肉主要进口来源国 去年出口量约 10 万吨

近年来,中国同阿根廷商贸交往密切,是阿根廷牛肉最主要的买方市场。2017年,阿根廷向中国出口牛肉约10万吨,成为中国主要的牛肉进口来源国之一。(新华网2018-10-16) http://www.xinhuanet.com/food/2018-10/16/c 1123566502.htm

#### 青海省对 14 家定点牛羊屠宰场 肉品质量进行抽检

自 10 月 15 日开始, 青海省动物卫生监督所分两批对西宁、海晏等牛羊屠宰集中的 9 个市县的 14 家大型牛羊定点屠宰场进行抽检, 共检测 100 份样品, 其中 40 份牛肉样品、60份羊肉样品。(新华网 2018-10-22)

http://www.qh.xinhuanet.com/2018-10/22/c 1123592371.htm

#### 澳洲计划加强对中国销售肉类

近日,澳洲肉类产业委员会(Australian Meat Industry Council)首席执行官哈钦森(Patrick Hutchinson)表示,澳洲肉类行业正寻求机会将对华销售额提高50%,达到每年15亿澳元。(悉尼ing 2018-10-23)

http://sydneying.com/article-272993-1.html

#### 牛肉进口大幅增加 国内养殖户如何应对?

近日,海关总署发布的一份数据显示,今年前三季度,我国从国外进口的牛肉达到了73.8万吨,大幅增加了46.8%。不仅如此,商务部的统计报告也显示,我国牛肉及其副产品进口量从2011年的2.7万吨,迅速增长到了2016年的60.1万吨。(央广网2018-10-23) http://country.cnr.cn/mantan/20181023/t20181023\_524393142.shtml

#### 国家统计局:前三季度中国猪牛羊禽肉产量6007万吨

中国国家统计局 23 日发布数据显示, 2018 年前三季度, 中国主要畜禽生产稳定且略有增长,全国猪牛羊禽肉产量 6007 万吨,比上年同期增加 10 万吨,增长 0.2%。(中新网 2018-10-23)

http://www.chinanews.com/cj/2018/10-23/8657813.shtml

#### 法国牛排 17 年后重返中国餐桌

因 2001 年欧洲疯牛病危机爆发,中国开始禁止进口和销售包括法国在内的 13 个欧洲国家的牛肉及牛肉制品。17 年后,该"禁令"于 2017 年 6 月解除。(欧洲时报网 2018-10-

http://www.oushinet.com/ouzhong/ouzhongnews/20181025/304123.html

#### 兰州新区综保区首单实验室检测进口牛肉出区

10月24日,记者从兰州海关了解到,兰州新区综合保税区首单实验室检测进口牛肉经检验合格后顺利出区。(兰州晚报2018-10-25)

http://wb.lzbs.com.cn/html/2018-10/25/content\_184708.htm

#### 天津口岸前三季度进口肉类逾百万吨

天津口岸是我国最大的进口肉类口岸,肉类进口量已经连续多年位居全国首位。2018年1-9月份,天津辖区进口肉类重量104.02万吨,货值171.63亿元人民币(24.99亿美元),货值同比增长14.21%。(中国质量新闻网2018-10-26)

http://www.cqn.com.cn/cj/content/2018-10/26/content\_6389240.htm

#### 龙大肉食三季度现业绩拐点 全产业链布局穿越行业周期

龙大肉食公告三季报显示,公司前三季度营收 58.91 亿元,同比增长 29.68%,净利润 1.27 亿元,同比下滑 22.90%。其中三季度营收 22.68 亿元,同比增长 38.45%,净利润 0.40 亿元,同比增长 26.98%。(时代周报 2018-10-29)

http://www.time-weekly.com/html/20181029/254597\_1.html

#### 伊赛牛肉 2018 年第三季度营收同比增长 28.64%

伊赛牛肉于 10 月 29 日发布了 2018 年第三季度报告。报告显示,报告期内,营业收入为 5.50 亿元,较上年同期增长 28.64%;归属于挂牌公司股东的净利润 4586.96 万元,较上年同期增长 284.02%。(新三板在线 2018-10-30)

http://www.chinaipo.com/news/62629.html

#### **Standards & Regulations**

The State Council Notification on Promotion for the "Separation of Certificate and License" across the Country

The first batch for national reform of "separation of certificate and license" includes 106 items containing the issuance of certificate of animal epidemic prevention conditions, production license of food (including food additives), and port health license and so on. (GOV 2018-10-10) <a href="http://www.gov.cn/zhengce/content/2018-10/10/content\_5329182.htm">http://www.gov.cn/zhengce/content/2018-10/10/content\_5329182.htm</a>

Announcement of the National Standards of the People's Republic of China (No. 13 of 2018)

The SAMR and the SAC approved 23 national standards such as General Requirements for Natural Plant Feed Materials, etc., and 46 foreign version of national standards. (SAC 2018-10-10) http://std.sacinfo.org.cn/gnoc/queryInfo?id=9CD005D3AD4F174288779A473DAD73BB

Announcement of the Matters Related to the Paperless Operation of Application for Import License and Customs Clearance of Goods

Since October 15, 2018, the paperless operation of application for import license and customs clearance of goods which under automatic import license administration and those under import license administration (except for ozone-depleting substances) will be implemented within nationwide. (MOFCOM 2018-10-12)

http://www.mofcom.gov.cn/article/b/c/201810/20181002794907.shtml

Letter from the SAMR on the Soliciting Opinions on the Management Measures for Mandatory

National Standards (Draft for Comment)

The Standards and Technical Management Department of the SAMR drafted the *Management Measures for Mandatory National Standards (Draft for Comment)*, and is now open to the public for comments. The Comments for the deadline is November 16, 2018. (SAMR 2018-10-15) <a href="http://samr.saic.gov.cn/gg/201810/t20181015">http://samr.saic.gov.cn/gg/201810/t20181015</a> 276287.html

The State Council Notification on Printing and Distributing the Work Plan of Optimizing the Port Business Environment to Promote the Facilitation of Cross-border Trade

Streamline the examination and approval of import and export links, implement all online

declaration and transaction of regulatory documents, optimize the customs clearance process and operation methods, and improve the efficiency of port logistics services. (GOV 2018-10-19) http://www.gov.cn/zhengce/content/2018-10/19/content 5332590.htm

#### The Office of MOA Notification on Doing well in Laboratory Testing of African Swine Fever

In order to detect the suspected epidemic situation of African swine fever in time and further conduct sample testing, a supplementary notice concerning the laboratory testing of African swine fever is hereby given as follows: 1. Undertake the testing task of the laboratory scope; 2. Strictly carry out laboratory activities; 3. Timely report the test results; 4. Other relevant requirements. (MOA 2018-10-26)

http://www.moa.gov.cn/gk/tzgg\_1/tfw/201810/t20181026\_6161573.htm

#### **Government Supervision**

#### SAMR Notification on 39 Batches of Unqualified Food (No.35 of 2018)

SAMR has conducted spot checks on 1,050 batches of four categories of food products including meat products, edible oil, grease and its products, aquatic products and edible agricultural products. Among them, there were 362 batches of meat products, eight batches of unqualified. (SAMR 2018-10-16)

http://samr.saic.gov.cn/tg/201810/t20181016 276298.html

#### SAMR Notification on 24 Batches of Unqualified Food (No.36 of 2018)

SAMR has conducted spot checks on 588 batches of three categories of food products including meat products, edible oil, grease and its products and edible agricultural products. Among them, there were 73 batches of meat products, one batch of unqualified. (SAMR 2018-10-23) <a href="http://samr.saic.gov.cn/tg/201810/t20181023">http://samr.saic.gov.cn/tg/201810/t20181023</a> 276376.html

#### SAMR Notification on 22 Batches of Unqualified Food (No.37 of 2018)

SAMR has conducted spot checks on 744 batches of four categories of food products including edible oil, grease and its products, meat products, bean products and edible agricultural products. Among them, there were 253 batches of meat products, 13 batches of unqualified. (SAMR 2018-10-30)

http://samr.saic.gov.cn/tg/201810/t20181030\_276571.html

#### Food and Cosmetics Information Not Approved for Entry in August 2018

In August 2018, 173 batches of unqualified food were detected. Among them, seven batches of freeze boneless beef from Brazil didn't match the documents. One batch of frozen bovine trachea from Uruguay was not allowed to enter after inspection and quarantine. (GACC 2018-10-30) <a href="http://www.customs.gov.cn/customs/jvjv/jckspaq/fxvj/2061808/index.html">http://www.customs.gov.cn/customs/jvjv/jckspaq/fxvj/2061808/index.html</a>

#### Food Risks & Alerts

## America Has Recalled More Than 3,000 Tons of Beef Which May Be Contaminated with Salmonella

Food Safety and Inspection Service of the United States Department of Agriculture released a statement on Thursday that it has recalled nearly 7 million Pounds (about 3135 tons) of beef products produced by meat processing enterprise JBS because they may be contaminated with Salmonella. (Xinhua Net 2018-10-05)

http://www.xinhuanet.com/world/2018-10/05/c\_1123520991.htm

#### An African Swine Fever Occurred in Anshan City of Liaoning Province

The press office of the Ministry of Agriculture and Rural Affairs released on October 9 that African swine fever occurred in Anshan city of Liaoning province. The farm has 460 pigs of which were found 160 sickness and 160 deaths. (MOA 2018-10-09)

http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\_1/yqfb/201810/t20181009\_6159866.htm

#### An African Swine Fever Occurred in Dalian City of Liaoning Province

The press office of the Ministry of Agriculture and Rural Affairs released on October 11 that African swine fever occurred in Dalian city of Liaoning province. The farm has 1353 pigs of which were found 20 sickness and 11 deaths. (MOA 2018-10-11)

http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\_1/yqfb/201810/t20181011\_6160530.htm

#### An African Swine Fever Occurred in Jizhou District of Tianjin City

The press office of the Ministry of Agriculture and Rural Affairs released on October 12 that African swine fever occurred in Jizhou district of Tianjin city. The farm has 639 pigs of which were found 292 sickness and 189 deaths. (MOA 2018-10-12)

http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl 1/yqfb/201810/t20181012 6160713.htm

#### An African Swine Fever Occurred in Anshan City of Liaoning Province

The press office of the Ministry of Agriculture and Rural Affairs released on October 12 that African swine fever occurred in Anshan city of Liaoning province. The farm has 120 pigs of which were found 88 sickness and 72 deaths. (MOA 2018-10-12)

http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl 1/yqfb/201810/t20181012 6160706.htm

#### An African Swine Fever Occurred in Tieling City and Panjin City of Liaoning Province

The press office of the Ministry of Agriculture and Rural Affairs released on October 16 that African swine fever occurred in Tieling city and Panjin city of Liaoning province. The breeding specialized cooperative in Qingyunpu town, Kaiyuan city, Tieling city has 6640 pigs of which were found 50 sickness and 14 deaths; the breeding specialized cooperative in Qingshui town, Dawa District of Panjin city has 268 pigs of which were found 208 sickness and 31 deaths; the breeding specialized cooperative in Wangjia street, Dawa district of Panjin city has 3223 pigs of which were found 31 sickness and 20 deaths. (MOA 2018-10-16)

http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\_1/yqfb/201810/t20181016\_6160819.htm

#### An African Swine Fever Occurred in Taizhou City of Zhejiang Province

The press office of the Ministry of Agriculture and Rural Affairs released on October 22 that African swine fever occurred in Taizhou city of Zhejiang province. The breeding specialized cooperative has 2280 pigs of which were found 56 sickness and 56 deaths. (MOA 2018-10-22) <a href="http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\_1/yqfb/201810/t20181022\_6161202.htm">http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\_1/yqfb/201810/t20181022\_6161202.htm</a>

#### An African Swine Fever Occurred in Yiyang City and Changde City of Hunan Province

The press office of the Ministry of Agriculture and Rural Affairs released on October 23 that African swine fever occurred in Yiyang city and Changde city of Hunan province. The farm in Taojiang county has 2280 pigs of which were found 44 sickness and 17 deaths, the farm in Taoyuan county has 268 pigs of which were found 208 sickness and 31 deaths. (MOA 2018-10-23) http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\_1/yqfb/201810/t20181023\_6161270.htm

#### Haoyue Brand Beef Was Pretending, in Which Clenbuterol Has Been Detected

The truth of the matter is that the beef bought on the street by a supermarket operator was pretend as haoyue beef. The meat was later found to contain clenbuterol during a spot check. (XWH 2018-10-24)

http://enews.xwh.cn/shtml/xwhb/20181024/328653.shtml

#### Authorities Investigated a Case of Bovine Spongiform Encephalopathy at a Farm in Scotland

Recently, a case of bovine spongiform encephalopathy has been found on a farm in Aberdeenshire, Scotland, for the first time in a decade and the first confirmed case of bovine spongiform encephalopathy in the UK since 2015. (China News 2018-10-29) http://www.chinanews.com/gj/2018/10-29/8662630.shtml

#### **Industry News**

#### The Output Value of Yak in Qinghai Will Rise to 9 Billion by 2025

Xu Hongwei, deputy director of Department of Agriculture and Animal Husbandry in Qinghai Province, said that the output value of yak in Qinghai will increase from 7 billion Yuan to 9 billion Yuan by 2025. (CFSN 2018-10-09)

http://paper.cfsn.cn/content/2018-10/09/content 68348.htm

#### Argentina Became Major Source of Beef Import in China, Exporting about 100,000 Tons Last

#### Year

In recent years, China has close trade relations with Argentina and is the most important buyer for Argentine beef. In 2017, Argentina exported about 100,000 tons of beef to China, becoming one of the major sources of beef imports in China. (Xinhua Net 2018-10-16)

http://www.xinhuanet.com/food/2018-10/16/c\_1123566502.htm

## The Quality of Meat from 14 Designated Cattle and Sheep Slaughterhouses Were Tested in Qinghai Province

Since October 15, Qinghai Animal Health Supervision Institute has conducted spot checks on 14 large designated slaughterhouses in nine cities and counties, including Xining and Haiyan, etc. In two batches, there are a total of 100 samples, including 40 beef samples and 60 mutton samples. (Xinhua Net 2018-10-22)

http://www.qh.xinhuanet.com/2018-10/22/c\_1123592371.htm

#### Australia Plans to Boost Sales of Meat to China

Recently, Mr Patrick Hutchinson, chief executive of the Australian Meat Industry Council said that Australian meat industry is looking for an opportunity to boost sales to China by 50% to AUD1.5

How do Domestic Farmers Cope with a Great Growth in Beef Imports?

Recently, the General Administration of Customs, P.R. China released data showing that the beef

imports in China reached 738,000 tons, a sharp increase of 46.8%. Not only that, the statistical report

of the Ministry of Commerce also showed that the import volume of beef and its by-products in

China increased rapidly from 27,000 tons in 2011 to 601,000 tons in 2016. (CNR 2018-10-23)

http://country.cnr.cn/mantan/20181023/t20181023 524393142.shtml

The State Statistics Bureau: The Outputs of China's Pig, Cattle, Sheep and Poultry Was 60.07

**Million Tons in the First Three Quarters** 

On 23th, the State Statistics Bureau released data showing that in the first three quarters of 2018,

China's major livestock and poultry production was stable and slightly increased, with the national

output of pig, cattle, sheep and poultry meat of 60.07 million tons, an increase of 100,000 tons over

the same period last year, an increase of 0.2%. (China News 2018-10-23)

http://www.chinanews.com/cj/2018/10-23/8657813.shtml

French Steak Returns to Chinese Table after 17 Years

Due to the outbreak of the bovine spongiform encephalopathy crisis in Europe in 2001, China has

banned the import and sale of beef and beef products from 13 European countries, including France.

Seventeen years later, the "Ban" was lifted in June 2017. (Oushinet 2018-10-25)

http://www.oushinet.com/ouzhong/ouzhongnews/20181025/304123.html

Lanzhou Comprehensive Bonded Area of New District First Laboratory Tested Imported Beef

**Got Access** 

On October 24, the reporter learned from Lanzhou Customs, Lanzhou comprehensive bonded area

of new district first laboratory tested imported beef went out of the area after passing the inspection

smoothly. (LZWB 2018-10-25)

http://wb.lzbs.com.cn/html/2018-10/25/content\_184708.htm

12

### More Than One Million Tons of Meat Was Imported in the First Three Quarters of Tianjin Port

Tianjin port, where meat imports have been ranked first in the country for many years is the China's largest imported meat port. From January to September 2018, the weight of imported meat in Tianjin area is 104.02 thousand tons, the value of 17.163 billion Yuan (\$2,499 billion), with an increase of 14.21% year-on-year. (CQN 2018-10-26)

http://www.cqn.com.cn/cj/content/2018-10/26/content 6389240.htm

## Longda Meat Company's Performance in Third Quarter Occurs Turning Point, the Full Industrial Chain Layout across the Industry Cycle

According to the third quarterly report of Longda Meat Company, the company's revenue in the first three quarters was 5.891 billion Yuan, up 29.68% year-on-year, and its net profit was 127 million Yuan, down 22.90% year-on-year. In the third quarter, the revenue was 22.68 billion Yuan, up 38.45% year-on-year, and the net profit was 40 million Yuan, up 26.98% year-on-year. (Time-weekly 2018-10-29)

http://www.time-weekly.com/html/20181029/254597\_1.html

#### Yisai Beef's Revenue in the Third Quarter Increased by 28.64% Year-on-year

Yisai Beef released the third quarterly report on October 29 showing that during the reporting period, the revenue was 0.55 billion Yuan, an increase of 28.64% year-on-year; the net profit attributable to the shareholders of listed company was 45.8696 million Yuan, an increase of 284.02% year-on-year. (China ipo 2018-10-30)

http://www.chinaipo.com/news/62629.html

**About Antion** 

Antion (Beijing) Information Consulting Co., Ltd. is engaged in consulting services for food industry to

provide all aspects of service, including food safety information monitoring, standards & regulations

management, standards & regulations consulting, professional translation and other consulting services

regarding food safety.

Our services cover mainland China, Hong Kong, Taiwan, Japan, Korea, and other English-speaking

countries.

Contact Us:

Lillian Fan

T: +86-10-51301566

M: +86-13810723038

E: Lillian.fan@antionchina.com

14